
Leden  2016 

 

Po� así: Nový rok 2016 za� al pom� rn�  velkými mrazy – no� ní t� sn�  pod -10°C, denní kolem 
minus 5°C. Mezi 7. a� 14. lednem oteplení – mlhy, déš� , teploty do 5°C. Od pond� lí 18. ledna 
jasno � i polojasno a prudký pokles teplot – i p�es den mrazy mezi 10°C a 15°C. Napadlo 
kolem 5 cm sn� hu. Po týdnu silných mraz�  p�išlo op� t prudké oteplení – i no� ní teploty nad 
nulou, denní se blí�ily k 10°C, ob� asný déš� .  

Novoro� ní oslavy v Machov�  prob� hly bez jakýchkoliv problém�  � i incident� .  

Podle evidence ú�adu m� styse Machov bylo k 1. lednu 2016 hlášeno k trvalému pobytu 
celkem 1.068 obyvatel. 

V pr� b� hu ledna: -     zem�el Josef Kube� ek (1936), Machov 135, 

- zem�ela Marie Begová (1926), Machov 123, 
- zem�el Josef Linek (1943), Machov 131, 
- narodila se Jitka Ptá� ková, Machov 96. 

 

9. 1.  T� íkrálová sbírka 

        Letos op� t prob� hla v našem m� stysu T�íkrálová sbírka ve prosp� ch Charity � eské 
republiky. Tradi� n�  chodilo po obci 5 skupinek. Všechny procházely m� stysem v sobotu       
9. 1. 2016. Ráno jsme byli p�ekvapeni pohledem na teplom� r, který na n� kterých místech 
ukazoval -12°C. B� hem dopoledne se oteplilo a byl krásný den. 
     Nám� stí s p�ilehlými ulicemi a kopec u h�bitova prošla skupinka pod vedením Mgr. 
Ludmily � í�kové. T�emi králi byli Jan Nawrat, Magdalena Nawrat a Adéla � í�ková. 
     Od nám� stí sm� rem do Nízké Srbské (a� k panu J. Duchá� ovi) vaše obydlí navštívila 
skupinka s panem Jaromírem Skálou. T�emi králi byli: Tereza Kujínková, Tomáš Šandor        
a Mikuláš Kone� ný. 
     Po zbývající � ásti Nízké Srbské chodila skupinka pod vedením pana Vladimíra Scholze. 
T�emi králi byli:Tomáš Forman, Vojt� ch Kincl a Luboš Mat� na. 
     V Machovské Lhot�  jste mohli potkat skupinku � ty� král�  pod vedením paní Ludmily 
Kujínkové. Králi byli: Ane�ka Rückerová, Vítek Rücker, Edita Straubeová a Hedvika 
Straubeová. 
     V B� lém chodila skupinka pod vedením paní Jany Jirmanové. T�emi králi byli: Denisa 
Lu� á� ková, Julie Kone� ná a Al�b� ta Kone� ná. 
      Pod� kování pat�í dosp� lému doprovodu skupinek a zvláš�  všem d� tem, které se s chutí      
a nadšením pro dobrou v� c svého úkolu zhostily na výbornou. Letos se vybralo 23.546 K� . 
Výt� �ek  sbírky bude pou�it  na p�ímou podporu osobám a rodinám v nouzi, pomoc a podporu 
starším, osamoceným a nemocným lidem, aktivitám pro ohro�ené d� ti a mláde�, podporu 
sociálního za�ízení D� m na p� li cesty Náchod, podporu sociálního za�ízení Sv. Anna Domov 
pro matky s d� tmi Náchod, podporu Charitní ošet�ovatelské a pe� ovatelské slu�by Náchod. 
65% finan� ních prost�edk�  je ur� eno pro oblasti konání sbírky, 35% fin. prost�edk�  je ur� eno 
pro organizaci pomoci a dále pro národní a zahrani� ní humanitární aktivity. 

 
 



 
 

 

 



15. 1. - 8. Machovský ples 

        Plesová sezona v naší obci byla ji� tradi� n�  zahájena Machovským obecním plesem, který 
se konal v pátek 15. ledna ji� po osmé. Ú� ast byla p�ibli�n �  stejná jako v roce minulém, p�išlo 
113 milovník�  dobré hudby a tance. Re�ie byla stejná jako minule - hudbu obstaraly dv�  
osv� d� ené kapely - tane� ní orchestr Relax Band z Hronova pod vedením Jana Drejsla                     
a skupina BTK z Bezd� kova pod vedením Martina Jirmanna. Na parketu byl dostatek místa pro 
všechny, kte�í si p�išli zatan� it. Pozitivn�  byla hodnocena i tombola, ve které se letos sešlo 213 
cen. Hlavní cenou byl také ji� tradi� n�  vyhlídkový let nad Machov z letišt�  Velké Po�í� í. 
Spoustu hodnotných cen (domácí spot�ebi� e, zv�� ina, med) dodaly jednak firmy budující 
v Machov�  kanalizaci a dále machovské spolky (v� ela�i, myslivci), celkov�  letos bylo do 
tomboly p�isp� lo kolem sedmdesáti sponzor� . Hezké p�edtan� ení v rytmu latinskoamerických 
tanc�  obstarali tane� níci z tane� ního klubu HOP Dobruška. Podle propo� t�  p�íjm�  a výdaj�  
nakonec ples vyšel finan� n�  mírn�  do plusu a poda�ilo se tak splnit p�edsevzetí po�adatel�  
nepou�ít na po�ádání plesu �ádné finan� ní prost�edky z rozpo� tu m� styse. 

 

    



   

  

   

 

23. – 24. 1.  Ples SDH Machovská Lhota a d� tský karneval 

        V sobotu dne 23. ledna uspo�ádal Sbor dobrovolných hasi��  z Machovské Lhoty 
„Hasi� ský bál“. K tanci zahrála ji� tradi� n�  bezd� kovská skupina BTK. Bálu se tentokrát 
zú� astnilo 99 platících. V tombole bylo kolem 200 cen – ka�dý los byl výherní a stál 50,- K� .  

        O den pozd� ji lhotští hasi� i uspo�ádali ji� pátý d� tský karneval. Sál Obecního domu byl 
zcela zapln� n, sešlo se p�es 90 masek, spousta d� tí bez masek a 110 dosp� lých. O hudbu se         
i na této akci postarala skupina BTK pod vedením Martina Jirmanna  s machovskou zp� va� kou 
Gábinou Thérovou. Rovn� � pro d� ti byla p�ipravena tombola s mnoha cenami.  

 

 



24. 1.  Základní organizace � eského svazu v� ela��  v Machov�  slavila 110 let od zalo�ení 

        V ned� li 24. ledna se na sále hospody „U Lidman� “ v Machovské Lhot�  uskute� nila 
slavnostní výro� ní � lenská sch� ze ZO � SV Machov. 

        Machovští v� ela�i si na výro� ní sch� zi p�ipomn� li 110 let od zalo�ení místního 
v� ela�ského spolku. Oslava se vyda�ila i díky ne� ekané návšt� v� . Naši pozvánku p�ijala toti� 
nová p�edsedkyn�  republikového výboru � SV Mgr. Machová. Dalšími hosty byli p�edseda 
okresní organizace p�ítel Ing. Valtera, zdravotní referent okresní organizace p�ítel Valášek           
a starosta m� styse Machov Ing. Krti� ka.  

        Po výro� ní sch� zi, která se díky diskusním p�ísp� vk� m docela protáhla, následovala 
zajímavá p�ednáška p�ítele Víta. Tématem p�ednášky byly samoz�ejm�  v� ely – problematika 
jejich chovu a zlepšování zdravotního stavu.  Okresní výbor v� ela��  poskytl na sch� zi 
informa� ní a propaga� ní tabule s tématikou „V� ely a jejich �ivot“. Zmín� né tabule byly 
následn�  po dohod�  s �editelkou ZŠ umíst� ny v prostorách zdejší základní školy.  

N� co z historie machovských v� ela��  

        Historie za� íná 20. listopadu 1905, kdy se v hostinci Romana Beneše v B� lém sešlo 
n� kolik soused�  – v� ela�� . Byli to Josef K�ivda – rolník ze Lhoty, František Kube� ek – 
obchodník, Antonín Švejdar – krej� í z Nízké Srbské a František Just – obuvník z B� lého. Bylo 
rozhodnuto zalo�it v� ela�ský spolek a  p�edsedou p�ípravného výboru byl ustanoven František 
Just. Tak byl polo�en základ vznikajícího spolku. První valná hromada spolku se uskute� nila 
1. b�ezna 1906 a prvním �ádným p�edsedou byl 6. kv� tna zvolen � en� k Vl� ek – rolník z B� lého. 
Od roku 1907 � innost zdárn�  se rozvíjejícího spolku opadla a a� po dalších   5 letech byla 
konána další �ádná sch� ze (8.12.1912) v hostinci Josefa Hofmana v Machov�  a následn�  valná 
hromada 12. prosince tamté�. Zde byl zvolen p�edsedou Josef K�ivda – rolník ze Lhoty, který 
byl v této funkci nep�etr�it �  a� do roku 1935.  

O své návšt� v�  v Machov�  zve� ejnila p� edsedkyn�  � SV Mgr. Machová � lánek na 
oficiálním webu � eského svazu v� ela�� : 

Víte kde je Machov? V okrese Náchod. Také jsem to n ev� d� la, ne� m �  jednatel Základní organizace � eského 

svazu v � ela��  Machov p � ítel Josef Krba pozval na slavnostní výro � ní � lenskou sch � zi spojenou s oslavami 110 

výro � í zalo�ení.  I kdy� má ZO Machov „jen“ 27 � len�  a 275 v� elstev, je to organizace, která pracuje úctyhodnou dobu 

velmi dob�e, organizovan�  lé� í a spolupracuje s okolními základními organizacemi. Sch� ze se zú� astnili zástupci Okresní 

organizace � SV Náchod v � ele s � lenem Republikového výboru Ji� ím Valterou. Ten ocenil práci funkcioná��  z Machova, 

informoval o � innosti okresní organizace a podal zprávu z X. sjezdu � SV, jeho� se zú � astnil. Nechyb� l ani starosta 

Machova Ing. Ji� í Krti� ka, který si pochvaloval spolupráci se v� ela� i. Obec pravideln�  p� ispívá na � innost v� ela�ské 

organizace a pan starosta ve svém projevu vystihl ten nejd� le�it � jší d� vod, pro�  obec podporuje místní v� ela�skou 

organizaci: „Existuje mnoho spolk� , ale pouze u n� kterých, jako jsou nap�. v� ela� i, není cílem jen zábava, ale mají 

i celospole� enský význam.“ 

Diskuze se velmi protáhla, proto�e dotaz �  bylo mnoho. Proto plánovaná p�ednáška, která m� la následovat po sch� zi, 

musela být o hodinu posunuta. Bylo to p�íjemné setkání � len�  a host� . Ukázalo se, �e Machov není tak daleko od Prahy 

a �e i tak malá základní organizace si zaslou�í poz ornost a ocen� ní dobré v� ela�ské práce. 



Zdálo by se, �e jsem navštívila své Machovo, jako K rakonoš své Krakonošovo, ale ujiš�uji všechny, �e podobnost jména 

základní organizace s mým p�íjmením je sice úsm� vná, ale � ist�  náhodná.    

                                                                                                                    Mgr. Jarmila Machová, p�edsedkyn�  � SV 

 

 

29. 1.  Významné �ivotní jubileum – 80. narozeniny – oslavil dne 29. ledna ob� an Nízké Srbské 
pan Václav Kube� ek  (� p. 44 ). Za m� stys byli oslavenci pop�át starosta m� styse Ing. Ji�í 
Krti � ka a � lenka zastupitelstva Mgr. Dagmar Šolínová. 

 

 



 

Únor  2016 

 

Po� así: I na po� átku února pokra� ovalo nezvykle teplé po� así s v� trem a ob� asným dešt� m. 
No� ní teploty t� sn�  pod 10°C, denní ob� as p�esáhly i 10°C. Z druhého na t�etího února další 
prudká zm� na teplot – denní i no� ní teploty kolem nuly, déš�  se zm� nil na sn� �ení. Po dvou 
dnech op� t skok k teplotám nad 10°C, ob� asný déš� . Na konci první dekády mírné ochlazení, 
slabé sn� �ení a silný vítr. Postupn�  se op� t oteplilo, polojasné dny se st�ídaly s obla� nými              
a deštivými a� do konce m� síce, denní teploty se dr�ely stále nad nulou, pouze n� která rána 
byla mrazivá. Poslední únorový den p�išla sn� hová nadílka, b� hem odpoledne a noci napadlo 
tém��  15 cm sn� hu.   

Podle evidence ú�adu m� styse Machov bylo k 1. únoru 2016 hlášeno k trvalému pobytu 
celkem 1.064 obyvatel. 

V pr� b� hu února: - zem�el Mat� j Hejnyš (1993), Nízká Srbská 114, 

- narodil se Marek Pich, Nízká Srbská 7, 
- narodil se Václav Domá� , B� lý 7. 

6. 2. Ples sportovc�  – V sobotu 6. února uspo�ádal Fotbalový oddíl Jiskra Veba Machov            
na sále Obecního domu tradi� ní Sportovní ples. Letos se t� šil ne� ekanému zájmu (hlavn�  
mladých) tane� ník� , po� et prodaných vstupenek se zastavil na � ísle 190, co� je v Machov�  
výjime� ná návšt� va. V tombole bylo p�es 200 cen. Hlavní cenu – plavecký bazén od firmy 
Bazény Machov – vyhrál nájemce místní restaurace. Ples se obešel bez problém� , i kdy� 
p�evá�nou � ást návšt� vník�  tvo�ila mláde�. Po odjezdu autobus�  ve sm� ru Hronov a Police 
zahrála hudba BTK z Bezd� kova ješt�  pár skladeb a ú� astníci se v klidu rozešli dom� .  

9. 2. – Masopustní pr� vod po Machovské Lhot� �

        V úterý 9. února se v Machovské Lhot�  op� t uskute� nil masopustní pr� vod. Sraz masek     
i ostatních ú� astník�  byl tradi� n�  u k�i�ovatky na � e�išný. Po� así letos hrozilo dešt� m, ale 
nakonec sprchlo pouze t� sn�  p�ed za� átkem akce a pak po celou dobu pr� vodu vydr�elo bez 
dešt� . Pr� vod se oproti minulému roku op� t o n� co rozrostl a m� l dle odhad�  tém��  700 
ú� astník�  ze širokého okolí. Masek bylo napo� ítáno kolem stovky. „Laufr“ masopustního 
pr� vodu (Petr Zima) po�ádal nejprve starostu m� styse Machov o povolení projít celou Lhotou 
a� za státní hranici do polského Nouzína. Starosta ud� lil svolení vým� nou za slib, �e ú� astníci 
pr� vodu dob�e pobaví všechny p�ihlí�ející lho� áky a nebudou cestou d� lat moc velkou 
neplechu. Dále ud� lil výjimku ze zákazu podomního prodeje, aby mohly být cestou prodávány 
jitrnice a koblihy a povolil i vybírání mýtného od projí�d� jících automobil� . Pr� vod provázely 
salvy polické Ostrost�elecké gardy. V � ele pr� vodu jel ko� ský povoz pana Jirmana ze Lhoty 
s dechovou hudbou Broumovanka. N� kte�í ze lhotských ob� an�  pohostili ú� astníky masopustu 
u svých domk�  oblo�enými chleby, jednohubkami, masopustním pe� ivem a r� znými druhy 
nápoj�  pro zah�átí. Pr� vod došel a� do polského Nouzína, kde byla zahrána a �adou ú� astník�  
i zazpívána � eská hymna a skladba „Ta naše písni� ka � eská“. Ú� astníci zavzpomínali na 
historii, kdy toto území bylo sou� ástí � ech. Vostatky pak pokra� ovaly v hostinci „U Lidman� “, 



který doslova praskal ve švech. Na sále hospody prob� hl karnevalový rej s muzikou pana 
Matysky z Hronova. Kolem osmé hodiny došlo i na tradi� ní zvyk poh�bívání basy. Masopustní 
rej se protáhl do pozdních no� ních hodin. 

  

  

   



27. 2.  Ples SDH Nízká Srbská 

        Letošní plesová sezona v Machov�  byla tradi� n�  zakon� ena plesem po�ádaným Sborem 
dobrovolných hasi��  Nízká Srbská. O ples byl veliký zájem – ji� v p�edprodeji bylo prodáno 
251 vstupenek a tím pádem bylo nutno p�idat na sál další dva stoly, aby všichni m� li místo 
k sezení. P�ímo na míst�  ji� další zájemci na ples nebyli vpušt� ni, nebo�  kapacita sálu byla zcela 
napln� na. K tanci i poslechu hrála hudba P+P z Broumova – nutno dodat, �e tan� it se vzhledem 
k mno�ství lidí na tane� ním parketu moc nedalo. V tombole se tentokrát sešlo 280 v� tšinou 
hodnotných cen. Lidé se dob�e bavili a� do � asných ranních hodin.  

 

   

 

27. 2.  Významného �ivotního jubilea – 90. narozenin – se dne 27. února do�ila ob� anka 
Machova paní Ji� ina Krti � ková  (� p. 142). Za m� stys byli oslavenkyni pop�át starosta m� styse 
Ing. Ji�í Krti � ka a � lenka zastupitelstva Mgr. Dagmar Šolínová. 

 

 



 

B�ezen  2016 

Po� así: B�ezen za� al s denními teplotami do 7°C a no� ními t� sn�  pod bodem mrazu, sníh 
postupn�  odtával. 8. b�ezna p�išla další sn� hová nadílka – b� hem dne napadlo p�es 10 cm 
nového mokrého sn� hu. V dalších dnech obla� no beze srá�ek, teploty mírn�  nad nulou. 
V polovin�  b�ezna p�ilet� li špa� ci, ale zima ješt�  neskon� ila – 15. b�ezna napadlo op� t pár 
centimetr�  nového sn� hu. Postupn�  se teploty vrátily do rozmezí 5 – 10°C, ob� as deš� ové 
p�ehá� ky. Na Bo�e je v p�edposledním b�eznovém týdnu stále sn� hová pokrývka, místní ly�a�i 
jezdí trénovat na louky pod Hejšovinou, kde jsou najeté b� �ecké stopy. Ke konci b�ezna 
polojasno a� obla� no s p�ehá� kami, teploty nad 10°C, ob� as a� k 18°C. Posledního b�ezna 
trvalý déš�  a teplota op� t pod 10°C. 

Podle evidence ú�adu m� styse Machov bylo k 1. b�eznu 2016 hlášeno k trvalému pobytu 
celkem 1.066 obyvatel. 

V pr� b� hu b�ezna: - zem�ela Ji� ina Krti� ková (1926), Machov 142, 

                              - narodil se Tomáš Friede, Nízká Srbská 139. 

2. 3.  Významné �ivotní jubileum – 85. narozeniny – oslavil dne 2. b�ezna ob� an Machova pan 
Josef Weissar  (� p. 147). Za m� stys byli oslavenci pop�át starosta m� styse Ing. Ji�í Krti � ka       
a Renata Thérová z ú�adu m� styse. 

 

 

5. 3.  V sobotu 5. b�ezna uspo�ádal nájemce restaurace Obecní d� m pan Vaší� ek na sále 
tane� ní zábavu s kapelou NANOVOR. Pobavit se p�i rockové muzice a zatan� it si p�išlo 
p�ibli�n �  200 zájemc�  o tento hudební styl.  



7. 3.  Malí�  Hynek Martinec: Dobrý obraz musím mít ur� itou auru (Právo 7. 3. 2016) 

        Hynek Martinec, rodák z Machova, cht� l být u� od mládí malí�em a tou�il tvo�it v n� které ze 
sv� tových metropolí. Ve svých obrazech spojuje realismus s abstraktním um� ním. Dnes �ije a maluje 
v Londýn�  a jeho ateliér je blízko domu, v n� m� se narodil zp� vák David Bowie.  
 

 
Hynek Martinec se sna�í navazovat na klasickou evro pskou malí�skou tradici. 

 

Pro�  jste si vybral práv�  Londýn?  Mám zkušenost z New Yorku i Pa�í�e. Do Pa�í�e jsem vyrazil 
hned po skon� ení studií na pra�ské akademii v roce 2005, na t�i m� síce mi tam p�enechal sv� j ateliér 
malí�  Roman Kameš. Londýn mi ale stále v� zel v hlav� . V�dycky jsem rád cestoval a u� n� kdy ve 
� trnácti letech mi bylo jasné, �e musím do ciziny. Londýn je m� stem sou� asného um� ní, proto jsem   
si ho vybral. 

�
Hynek Martinec: The Dog Knows, 2015 

Jaká byla vaše první zahrani� ní zkušenost?   V roce 2002 se mi díky vým� nné stá�i poda�ilo odjet 
na delší dobu do Londýna na Middlesex University. V té dob�  jsem pracoval na p� lro� ním projektu 
v Britském muzeu. Tvorba kopií slavných malí�� , t�eba Michelangela Buonarottiho nebo Leonarda   
da Vinciho, mi pomohla pochopit odkaz a sílu um� ní. Kdy� se takovým mistr� m m� �ete dívat doslova 
pod ruku, sledujete pod lupou jejich rukopis, je to velká škola a musí vás to jako malí�e ovlivnit. 



Ovlivnilo vás n� jak i vaše rodišt� ?   V mládí m�  vedli dva soukromí u� itelé, kte�í byli z mého kraje. 
Vladimír Rocman m�  nau� il ovládat sv� tlo a stín, byl spíše starší škola, a Josef Duchá�  mi naopak 
vysv� tloval, co je to abstrakce a improvizace a jak vyu�ívat um� leckou invenci. Dali mi základ, ale já 
t� m styl� m tenkrát dob�e nerozum� l. Teprve v Pa�í�i mi došlo, jak cenné informace jsem dostal. Byl 
to vlastn�  po� áte� ní stavební kámen mé tvorby zalo�ené na prolínání realismu s abstrakcí. 

Co musíte mít, abyste byl v Londýn�  úsp� šný?   P�edevším skv� lé práce a dobrou galerii, která si 
vás najde sama. M�  objevila galerie Parafin, která mi dává veškerou podporu a zárove�  konzultujeme 
projekty a výstavy v Evrop� . Zna� ný význam hrají d� le�ití sb� ratelé, kte�í staví mé obrazy do 
evropského kontextu s dalšími sou� asnými um� lci. 

 

�
Hynek Martinec: Alberto Giacometti, 2015 

Z vašich obraz�  mám dojem, �e v nich zamrzl � as...   Ano, zastavení � asu m�  zajímá, proto dost 
pracuji podle starých fotografií. V sou� asné dob�  pou�ívám olejomalbu. Sna�ím se navázat na 
klasickou evropskou malí�skou tradici, kde je jiný � as, ne� známe z fotografií. Dobré um� ní musí 
obsahovat vnit�ní energii, to je ta magie. Obraz musí mít ur� itou auru, jinak by nás nebavil. 

Jak poznáte, �e je obraz hotový a u� do n� j nebudete zasahovat?   U realistických obraz�  je to 
leh� í, u abstrakce to jde h�� e. Pro m�  jsou témata obraz�  stále otev�ená. Základní je intuice, pak 
mentální obraz a následná realizace. Mám t�eba sen - neptám se po jeho smyslu, ale hned ho zhmotním 
na plátn�  nebo na papí�e. Jakmile ideu zfiltrujete pochybami, za� ne se vytrácet. 

Smrt Davida Bowieho vás také inspirovala?  Davida Bowieho jsem si velice vá�il jako skv� lého 
um� lce. Dokonce jsem p�ed mnoha lety byl v Praze na jeho koncert� . M� j ateliér se nachází v míst� , 
kde se narodil a vyr� stal. V den oznámení jeho smrti byl Brixton plný kv� tin a jeho hudby. 

Jaké jsou vaše sou� asné aktivity v � echách?   V � eské republice m�  zastupuje Adolf Loos 
Apartment and Gallery. P�ipravuji te	  unikátní projekt pro Národní galerii ve spolupráci s galerií 
Rudolfinum. Výstava vzniká na základ�  dialogu s klasickými mistry v barokních sbírkách. Uv� domuji 
si, s jak ú�asným um� leckým bohatstvím � eská republika disponuje.     Jan Šída, 



 

�
Hynek Martinec: Marcel Duchamp, 2015. 

 

12. 3.  Šib� inky 

Na maškarní merendu Šib�inky se tentokrát dostavilo 80 masek a dalších 15 nemaskovaných 
ú� astník� , ú� astník� m zahrála hudba Proradost z Náchoda.  

   

  



12. 3.  Divadelní p� edstavení v hospod�  „U Lidman � “ 

        V sobotu 12. b�ezna se na sále hospody „U Lidman� “ v Machovské Lhot�  uskute� nila dv�  
divadelní p�edstavení. Loutkové divadlo Jirky Polehni nejprve sehrálo pro d� ti pohádku 
Neposlušná k� zlátka. Následovalo divadelní p�edstavení Sv� t podle Klobou� ka v podání 
divadelního souboru � erní šviháci z Kostelce nad Orlicí. Na obou p�edstaveních se sešlo 
p�ibli�n �  80 divák� , co� je na Lhotu slušná návšt� va. Ob�  p�edstavení m� la u divák�  úsp� ch. 

         

14. 3.  Adéla Kube� ková z Machova porazila nemoc a pro školáky napsala muzikál 
Sn� hová královna 

        D� ti a u� itelé ze Základní um� lecké školy v Polici nad Metují si pot�etí a mo�ná naposledy 
zahráli ve vlastním muzikálu o Sn� hové královn� . Napsala ho pro n�  mladá klavíristka, kdy� se 
dostala z t� �ké nemoci. Diváci byli nadšeni, �ada lidí neskrývala dojetí.  

        Ovací ve stoje i mnohých slz se od publika v Polici nad Metují do� kali tv� rci pohádkového 
muzikálu na motivy Sn� hové královny od Hanse Christiana Andersena. V Kolárov�  divadle tan� ilo, 
zpívalo a muzicírovalo p�es sto �ák�  a jejich kantor� . Hlavní potlesk sklidila studentka Adéla 
Kube� ková z Machova, která muzikál napsala a hraje v n� m na klavír. Na záv� r se d� kovala i se svou 
maminkou v roli vyprav�� ky. 

„D� ní na jevišti skoro nevidím, proto�e doprovázím celé p�edstavení na k�ídlo. Mo�ná celou pohádku 
zhlédnu a� na videu. Ale jsem nesmírn�  ráda, �e se jí tane� ní i p� vecký obor ujaly. To, co jsem vid� la 
a slyšela, se mi moc líbí,“ chválí studentka, kterou � eká letos maturita na Evangelické akademii          
v Náchod� .  

Na jevišti se odehrává dojemný p�íb� h o dívence Gerd� , která se nevzdá a doká�e vysvobodit chlapce 
Káje z moci zlé královny. St�ídá se tu stínohra se sólovými výstupy Gerdy, Káje a Sn� hové královny  
a dopl� ují je tane� ní � ísla i sbory Studánka a Studáne� ka. Gerda projde svou strastiplnou pou�  za 
pomoci havrana, loupe�nické dcerky i soba. Láska je nakonec siln� jší ne� nablýskané studené 
království. 



 

 

 „Ne ka�dý má to št� stí, dar, šanci p� e�ít“ 

        Nezdolnost musela prokázat i autorka. Ve t� inácti letech se u ní objevilo onkologické 
onemocn� ní, podstoupila t� �kou lé� bu, po chemoterapii se potýkala s depresemi. „Kdo to neza�il,    
asi si nedovede úpln�  p�edstavit, jaké to je, kdy� z kolektivu d� tí na d� tské onkologii ne ka�dý má     
to št� stí, dar, šanci p�e�ít. S t� mi, s kterými tam sdílíte prostor, se ne� ekan�  lou� íte, proto�e vám p�ed 
o� ima odcházejí a z� stává vás jen n� kolik,“ p�ipomíná �editel polické základní um� lecké školy Lubor 
Bo�ek. 

        Proto také p�edstavení bylo pod� kováním pro tým léka�e Ji� ího Haka z d� tské kliniky Fakultní 
nemocnice v Hradci Králové, odkud na premiéru p�ijely nejen sest� i� ky, ale i uklíze� ka, která pomáhá 
d� tem na odd� lení dobrým slovem. Studentka v� novala své pod� kování i rodin� , spolu�ák� m, kte�í jí 
psali do nemocnice své pozdravy, i lidem, kte�í na ni mysleli a modlili se za ni. Rodina Kube� kových 
má k hudb�  vztah, babi� ka Adély je varhanicí a zp� va� kou v kostele. Dívka se za� ala u� it na klavír    
od p� ti let. Pohádka o Sn� hové královn�  ji zaujala u� v d� tství, kdy si ji doma poušt� li namluvenou   
na kazet� . Odmala prý p�emýšlela, �e ji zhudební, proto�e u� itelka klavíru ji vedla k improvizaci. 

Nebyla jsem schopná napsat ani dva takty 

        N� jaký � as to však v� bec nešlo. „Po dlouhé nemoci jsem m� la v hraní a tvo�ivosti takovou krizi, 
�e jsem nebyla schopná napsat ani dva takty. Loni v lét�  jsem byla po operaci kolene, nem� la jsem co 
d� lat, tak jsem sed� la u klavíru a najednou m�  za� aly napadat melodie. První byla loupe�nická,           
a potom další a další. V�dycky jsem si p�edstavila n� jakou situaci k pohádce, slo�ila jsem k ní melodii 
a potom jsem k melodii hledala slova. N� kdy mi se slovy pomohla rodina,“ popisuje Adéla 
Kube� ková. Aby zjistila, jestli hlasy k sob�  navzájem ladí, zkoušela to na rodin� , nej� ast� ji na 
mladším bratrovi. Na po� átku jí s muzikálem pomohl i její otec. „P�išla za mnou, jestli bych nemohl 
vymyslet text na jednu její melodii. Byl to text o Kájovi, který táhne sán�  a zpívá „Jsem trochu 
zmatený“. Zalíbilo se jí to a pak u� skládala všechno sama, melodie i texty. T�eba se v noci probudila, 
slyšela dv�  hudby proti sob� , po� kala do rána a zkusila, jak ka�dá zní a zda to jde do sebe, a tak se to 
rodilo. N� jaký talent v ní je,“ usmívá se Miloš Kube� ek, ale p�iznává, �e p� i nemoci si rodina sáhla a� 
na dno. 

        Dívka si nap�ed skládala jen pro sebe a kanto�i se o tom dozv� d� li trochu potajmu od rodi�� . 
Kdy� jim n � co zahrála, u� itelé se rozhodli, �e by pohádkové téma a zpracování nem� lo zapadnout.   



Od podzimu na n� m pak pracovali spole� n� , Miriam Bla�ková vynechala jakýkoli váno� ní repertoár    
a nacvi� ovala se sbory, Al�b� ta � erná s tane� níky. 

Lidé neskrývali nadšení 

„M �  velmi p�ekvapilo, jak propracované, hudebn�  nápadité a krásné melodie slo�ila. Místy jsou           
i hudebn�  dost náro� né, dokonce se v n� kterých scénách prolínají a� t� i zvukové plochy, jde                
o harmonicky bohaté dílo. Opravdu má vysokou úrove� , co� bych ne� ekal od �ákyn� . Muzikál má 
svou hudební kvalitu a tím, �e se ho ujaly p� vecké sbory a tane� ní obor, dostalo to svou plasticitu.     
Je to autorské dílo neuv�� iteln�  vyzrálé na to, kdo je autorem. Všechny nás to p�íjemn�  p�ekvapilo,“ 
míní �editel Bo�ek, který doprovázel muzikál na kontrabas s p� ti� lenným souborem. 

V publiku byly celé rodiny s d� tmi a lidé neskrývali nadšení. „Moje dcera za� ala chodit do sboru 
Studáne� ka, tak�e v muzikálu vystupovala. Vid� la jsem proto všechna t�i p�edstavení, sem tam i 
n� jakou zkoušku. Je to ú�asné, dokonalé dílo. Myslím, �e to Adélka dokonale napsala a d� ti do toho 
daly úpln�  všechno. Vyu� ující je perfektn�  p�ipravili. Opravdu to je nádherné p�edstavení od prvního 
do posledního � ísla a vypadá jako profesionální práce,“ chválí Eva Hartová z Teplic nad Metují.         
O nemoci mladé klavíristky se dozv� d� la a� z proslovu p�i premié�e. „Smekám p�ed hol� inou, její 
maminkou, všemi. Pro m�  je to nejkrásn� jší p�edstavení za mnoho let, co jsem vid� la,“ dodává 
diva� ka.                                                                                                Autor: Št� pánka T� mová, MfD                                                            

 

13. 3.  Významné �ivotní jubileum – 90. narozeniny – oslavila dne 13. b�ezna ob� anka 
Machova paní Gertrud Kubetschková  (� p. 139). Za m� stys byli oslavenkyni pop�át starosta 
m� styse Ing. Ji�í Krti � ka a � lenka komise pro ob� anské zále�itosti Dagmar Havelková. 

      



20. 4.  Církev � eskoslovenská Husitská uspo�ádala v Husov�  sboru v Machov�  koncert folkové 
skupiny Chvíle z Hronova, hrající irský folk i vlastní písni� ky. Koncertu se tentokrát zú� astnilo 
p�ibli�n �  40 poslucha�� . 

 

 

24. 3.  Významné �ivotní jubileum – 85. narozeniny – oslavila dne 24. b�ezna  ob� anka 
Machova paní Helena Vobršálová  (� p. 17). Za m� stys byli oslavenci pop�át starosta m� styse 
Ing. Ji�í Krti � ka a Renata Thérová z ú�adu m� styse. 

 



Duben  2016 

Po� así: Duben za� al p�echodem studené fronty – teplota kolem 6°C byla doprovázena dešt� m 
se sn� hem. Ale hned od druhého dubna se dostavilo znatelné oteplení s polojasným � i 
slune� ným po� asím, teploty postupn�  a� ke 20°C. Vzáp� tí se op� t ochladilo a a� do posledního 
dubnového týdne p�evládalo typické jarní po� así s ob� asnými p�ehá� kami a teplotami kolem 
10°C, ob� as kolem 15°C. V posledním týdnu p�išlo razantní ochlazení, ranní teploty -4°C a� 0, 
denní maximáln�  do 10°C, � asté sn� hové i deš� ové p�ehá� ky. Oteplení p�išlo a� poslední 
dubnový den. 

Podle evidence ú�adu m� styse Machov bylo k 1. dubnu 2016 hlášeno k trvalému pobytu 
celkem 1.066 obyvatel. 

V pr� b� hu dubna: - se narodila Klára Šr� tková, B� lý 62, 

                              - se narodila Magdalena Kube� ková, Machov 137. 

2. 4. Zábava s kapelou Domamazec – ukon� ení nájmu místní restaurace Obecní d� m 

        Nájemci restaurace Obecní d� m paní Rathouská a pan Vaší� ek uspo�ádali v sobotu dne    
2. dubna zábavu a posezení s místní kapelou Domamazec. Akce byla konána jako rozlou� ení 
t� chto nájemc�  s Machovem, kte�í se rozhodli ukon� it svoji �ivnost provozování místní 
restaurace a sálu Obecního domu. Pobavit se p�i dobré muzice a naposled se nechat obslou�it 
panem Vaší� kem p�išla více ne� stovka host� . Zábava se protáhla a� ke t�etí hodin�  ranní. 

        Noví nájemci restaurace se zatím p�es veškerou snahu ú�adu m� styse nenašli a tak se 
centrum Machova bude muset na n� jakou dobu obejít bez této provozovny.  

3. 4. Divadelní p� edstavení „Haba�� ra“ 

        M� stys Machov uspo�ádal v ned� li 3. dubna na sále Obecního domu divadelní p�edstavení 
– komedii Michaela Cloonyho „Haba	� ra“ v nastudování divadelního souboru 
„J.K.Tyl“ Mezim� stí – re�isérka Irena Kozáková. Ochotníci z Mezim� stí p�edvedli tém��  
profesionální výkon a není divu, �e se s uvedenou hrou kvalifikovali na celostátní p�ehlídku 
amatérských divadelních soubor�  do Vysokého nad Jizerou. Návšt� vnost tentokrát ovlivnilo 
krásné jarní po� así, které lákalo spíše k procházkám a na zahrádky, ne� do divadla a tak p�išlo 
pouze 77 divák� , kte�í se však výborn�  bavili a na záv� r odm� nili divadelníky dlouhotrvajícím 
potleskem.  

            



               

  

  

 



5. 4.  Úsp� ch �ákyn�  ZŠ Machov na matematické olympiád�  

        Výborného úsp� chu dosáhla v okresním kole matematické olympiády pro �áky 
základních škol, které se konalo 5. dubna v Náchod� , �ákyn�  místní ZŠ Carmen Arribasová 
z Nízké Srbské. V konkurenci �ák�  z celého okresu Náchod skon� ila na 1. míst� .  

 

10. 4.  Vítání ob� ánk�  

        V ned� li 10. dubna 2016 prob� hlo v ob�adní síni m� styse Machov vítání nových ob� ánk� . 
Ob�adu se ujala � lenka zastupitelstva Mgr. Dagmar Šolínová. Spole� n�  s matriká�em panem 
Ing. Miroslavem Krylem slavnostn�  p�ivítali mezi naše spoluob� any  tyto malé ob� ánky: 
- Karolínu Justovou z Machova, 
- Veroniku Pýchovou z B� lého, 
- Václava Bryksí z Nízké Srbské, 
- Jitku Ptá� kovou z Machova, 
- Marka Picha z Nízké Srbské, 
- Jakuba Kubína z Nízké Srbské.   
        Ke slavnostní atmosfé�e ob�adu p�isp� ly svým vystoupením i d� ti z místní mate�ské 
školky pod vedením u� itelky paní Jany Cviký�ové.  
 

  



  
 
 
 
10. 4. Ocen� ní pana Jiráska st.  

 
 



11. 4.  Významné �ivotní jubileum – 85. narozeniny – oslavil dne 9. dubna ob� an B� lého pan 
Josef Leppelt  (� p. 12 ). Za m� stys byli oslavenci pop�át starosta Ing. Ji�í Krti � ka a � len 
zastupitelstva Jan Gross. 

 

16. 4.  Tak jako ka�dý rok, i v roce 2016 provedly místní spolky sb� r �elezného šrotu v celé 
obci. Na akci se podíleli � lenové SDH Machovská Lhota, SDH Nízká Srbská a fotbalisté z FO 
Jiskra Machov.  

26. 4.  Významné �ivotní jubileum – 80. narozeniny – oslavil dne 22. dubna ob� an Nízké 
Srbské pan Karel Winter  (� p. 122). Za m� stys byli oslavenci pop�át starosta Ing. Ji�í Krti � ka 
a � lenka zastupitelstva Mgr. Dagmar Šolínová. 

 

 



30. 4.  Zm� na ve slo�ení Zastupitelstva M� styse Machov   

        V sobotu 30. dubna p�edala starostovi svou abdikaci na post zastupitelky m� styse Machov 
paní Petra Hofmanová (z d� vodu velké vytí�enosti p�i �ízení své firmy a nedostatku � asu 
v� novat se obecním zále�itostem). V souladu s platnou legislativou nastoupila následujícím 
dnem (tj. od 1. 5.) na uvoln� né místo � lenky zastupitelstva první náhradnice z minulých voleb 
paní Dagmar Havelková.  

30. 4.  Závod horských kol BIKE CUP 2016 Stolové hory 

        V Machov�  se poprvé v historii konal závod horských kol za�azený do seriálu BIKE CUP. 
Krom�  machovského závodu nazvaného Stolové hory jsou do seriálu za�azeny závody v celé 
republice, nap�íklad v Písku, Krkonoších, na Šumav� , na Pálav�  a v Hradci Králové. Závodilo 
se na tratích 61 km (kategorie A), 31 km a 25 km. Krom�  závod�  horských kol bylo mo�no se 
zú� astnit i doprovodných b� h�  na tratích o délce 25 km nebo 5 km. Nechyb� ly ani závody pro 
d� ti, a to jak na kolech, tak i v b� hu. Za hezkého slune� ného po� así závod p�ilákal celkem ve 
všech kategoriích p�es 400 ú� astník� . 

        V nejvíce sledované kategorii Open se postavilo na start 136 závodník� . Na startu se vedle 
zkušených borc�  postavily na start velká jména jako je nap�íklad sám �editel závodu Bike Cup 
2016 Jan Hruška, jen� startoval v barvách svého týmu Nilfisk Pro Cycling, nebo vít� z � eského 
poháru v maratonu horských kol 2015 Jakub Šilar, který pat�il ji� p �ed startem k hlavním 
adept� m na vít� zství. Skv� lou formu z jarní � ásti bikové sezony nakonec Jakub Šilar potvrdil, 
kdy� dorazil do cíle v Machov�  s � asem 2:37:05. Boj o vít� zství ale nebyl snadný, cestu za 
vít� zstvím mu po trase dlouhé 61 kilometr�  zna� n�  komplikoval Michal Kan� ra z týmu Nilfisk 
Pro Cycling, jen� dorazil za vít� zem pouhé dv�  sekundy. T�etí místo v kategorii Open v 
premiérovém závod�  Bike Cupu si vyjel Michal Bubílek z celku Kellys Bikeranch team, ten za 
Šilarem zaostal o více jak minutu a p� l. Mezi �enami si vít� zství vybojovala Kan� rova kolegyn�  
z týmu Nilfisk Pro Cycling Anna Šmídová s � asem 3:21:39. Na krátké trase 35 kilometr�  byl 
nejrychlejší polský jezdec Tomasz Mach z týmu Sportfuel.pl, tomu se � asomíra zastavila na 
1:34:34. Z �en se krátký závod nejvíce vyda�il �anet �  Ryšavé z týmu BikeStars Vrchlabí, ta 
trasu zvládla za 2:28:25. 

    

        Dopl� kový horský b� h na 25 km vyhrál David Plný z BKL Machov v � ase 1:23:47 p�ed 
Miroslavem Hornychem z Police n.M. a Jakubem Rückerem z Machova. 

 

 



30. 4.  Stavba zvoni� ky v B� lém 

        V pr� b� hu dubna se op� t rozb� hly práce b� lských dobrovolník�  na stavb�  místní 
zvoni� ky. Pracovalo se hlavn�  na oplášt� ní d�ev� né kostry, která byla postavena u� v lo� ském 
roce.  

     

 

30. 4.  Stav� ní májek a pálení � arod� jnic 

        Tradi� ní stav� ní májek prob� hlo v letošním roce op� t na dvou místech – u hasi� ské 
zbrojnice v Nízké Srbské a na k�i�ovatce v B� lém. V obou p�ípadech organizovali stav� ní 
dobrovolní hasi� i s p�isp� ním dobrovolník�  a v B� lém i jejich mechanizace. V nízké Srbské 
p�edcházel stav� ní májky lampionový pr� vod pro d� ti i jejich blízké, který se �adil pod 
kravínem Hubkových a polními cestami došel a� k hasi� ské zbrojnici. Ve� er po postavení 
májky pokra� oval program zapálením hranice vysoké kolem 6 m a dále volná zábava, ke které 
zahrálo ve stylu country n� kolik místních muzikant� . Akce se zú� astnilo kolem 150 lidí.  

                 



Kv� ten  2016 

Po� así: Za� átkem kv� tna p�išlo postupné oteplování – nejprve denní teploty kolem 15°C, 
koncem prvního kv� tnového týdne a� ke 20°C. Po� así s ob� asnými mírnými p�ehá� kami � i 
dešt� m se postupn�  zm� nilo v polojasné a� slune� né. P�esn�  v polovin�  kv� tna se dostavilo 
citelné ochlazení – ranní teploty kolem nuly, odpolední t� sn�  pod 10°C, nep�íjemný studený 
vítr a deš� ové p�ehá� ky. Kolem 20. kv� tna op� t návrat k jarnímu po� así s teplotami blí�ícími 
se 20°C, srá�ky minimální. Další oteplování p�ineslo koncem m� síce bou�ky, déš�  a kroupy, 
teploty však p�esahovaly 25°C.  

Podle evidence ú�adu m� styse Machov bylo k 1. kv� tnu 2016 hlášeno k trvalému pobytu 
celkem 1.068 obyvatel. 

V pr� b� hu kv� tna se narodil Tomáš Martinec, Nízká Srbská 49. 

6. 5.  Den matek 

        V pátek 6. kv� tna uspo�ádala machovská škola p�i p�íle�itosti Dne matek divadelní 
p�edstavení „Dvanáct m� sí� k� “ v nastudování �ák�  ZŠ Machov. Akce se konala na sále 
Obecního domu a podívat se p�išlo tém��  150 rodi��  a p�íbuzných vystupujících d� tí, ale               
i dalších divák� . Ješt�  p�ed za� átkem p�edstavení byli slavnostn�  ocen� ni n� kte�í �áci místní 
školy – zástupci M� styse Machov p�edali plaketu a pam� tní list Janu Johnovi a Natálii Plné   za 
vzornou reprezentaci obce na hrách Zimní olympiády mláde�e v b� hu na ly�ích a zástupci ZŠ 
p�edali ocen� ní Carmen Arribasové za vít� zství v okresním kole matematické olympiády.   
Samotné divadelní p�edstavení se d� tem moc povedlo a sklidily zaslou�ený potlesk všech 
p�ítomných.  

8. 5.  Sout� � mladých hasi��  v Nízké Srbské    

        V ned� li 8. kv� tna se na h�išti v Nízké Srbské uskute� nila celookresní sout� � mladých 
hasi��  „O pohár starosty SDH“. Ú� ast byla nejv� tší za poslední roky – p�ijelo celkem 38 
dru�stev. V sout� �i obstáli i místní – mladší dru�stvo skon� ilo na 6. míst�  a starší dru�stvo   na 
2. míst� , � ím� si zajistilo postup do okresního kola. Celkov�  sout� �ilo kolem 300 d� tí                      
a p�ihlí�elo cca 100 divák� . P�álo p� kné po� así, problémem byl pouze výpadek elekt�iny. 
Organiza� n�  se na konání sout� �e podílelo 30 � len�  SDH Nízká Srbská a jejich rodinných 
p�íslušník�  � i známých.  

   



 

 

9. 5.  Ve v� ku 95 let zem�el plukovník ve výslu�b�  Jaroslav Hofrichter z Prahy. Tento vále� ný 
veterán slou�il za války u 311. bombardovací perut�  Royal Air Force spole� n�  s machovským 
rodákem plukovníkem Václavem Foglarem a zastupoval Asociaci pilot�  RAF p�i slavnostním 
odhalení pomníku panu Václavu Foglarovi dne 14. prosince 2008 v Machov�  na nám� stí. 

 

 

14. 5.  Spolek Nízkosrbských baron�  uspo�ádal poprvé u opravené studánky v Nízké Srbské 
akci „Otevírání studánek“. Sousedského posezení s opékáním bu�t�  se zú� astnilo 15 � len�  
spolku a jejich rodinných p�íslušník� .  



21. 5.  Struhadlo 2016 a Poslední mazání 

        Recesistického závodu na ly�ích Struhadlo se ani letos nezú� astnilo mnoho závodník� , ve 
všech kategoriích dohromady startovalo kolem 15 b� �c � . Mnohem víc se sešlo divák�                    
a slušná byla i ú� ast na Posledním mazání na sále restaurace U Lidman� .  

 

  

  



23. 5.  B� lská zvoni� ka 

        V pr� b� hu dubna a kv� tna pokra� ovaly práce na budování zvoni� ky v B� lém. D�ev� ná 
kostra byla oplášt� na a na vrchol byla usazena m� d� ná st�íška.  

  

  

 

� erven  2016 

 

Po� así: Od po� átku m� síce p�íjemné po� así – v� tšinou slune� no � i polojasno, ob� as drobná 
p�ehá� ka, teploty kolem 20°C, na konci první dekády a� 28°C. Ve druhé dekád�  teploty kolem 
25°C, polojasno s ob� asnou p�ehá� kou. Koncem m� síce teploty vystoupaly op� t k rekordním 
hodnotám p�es 30°C.  

Podle evidence ú�adu m� styse Machov bylo k 1. � ervnu 2016 hlášeno k trvalému pobytu 
celkem 1.072 obyvatel. 

V pr� b� hu � ervna: - zem�el Michal Šumpík (1975), Machovská Lhota 30, 

                               - zem�el František Vl� ek (1929), B� lý 17, 

                               - zem�el Jan Stiller (1939), Machov 134, 

                               - narodil se Marek St�eda, Machov 187, 

                               - narodil se Vítek Hofman, Machov 90. 

.             



3. – 4. 6.  Oslavy 135 let od zalo�ení SDH Nízká Srbská 

 

        Oslavy byly zahájeny v pátek ve� er slavnostní � lenskou sch� zí SDH Nízká Srbská,   která 
se uskute� nila na sále hospody „U Bo�ky“ v Nízké Srbské. Sobotní okrskové sout� �e   se 
zú� astnilo  9 dru�stev – zvít� zilo dru�stvo z Radešova, domácí SDH skon� il t �etí. Ve� erní 
zábavu se skupinou Nanovor navštívilo kolem 250 zájemc�  o rockovou hudbu. Vyda�ené 
oslavy podpo�ilo i p�íjemné teplé a slune� né po� así. 

 



4. 6. P� ednáška ve Strou�ném 

 

 

11. 6.  Hasi� ská sut� � „O B � lský d�bánek“ a tane� ní zábava u rybníka v B� lém 

        V sobotu 11. � ervna se u rybníka v B� lém uskute� nila tradi� ní sout� � v po�árním sportu  
„O B� lský d�bánek“. Všech 15 zú� astn� ných dru�stev p�ivítalo p�íjemné po� así a teploty t� sn�  
nad 20°C. Vít� zem po�ární sout� �e se stal, stejn�  jako v minulém roce, SDH Suchý D� l. 
V doprovodné sout� �i – pivní štafet�  – zvít� zili rovn� � dobrovolní hasi� i ze Suchého Dolu. 
Ve� erní tane� ní zábava se skupinou Ledvin Stones z Broumova se také vyda�ila a po�adatelé 
byli spokojeni s ú� astí více ne� stovky platících.  

  

 



20. 6.  Znovuotev� ení restaurace Obecní d� m 

        Restaurace Obecní d� m v Machov�  má od pond� lí 20. � ervna po dvoum� sí� ní pauze nové 
nájemce – pachtovní smlouva byla uzav�ena s paní Wasilewskou. Provozní doba je stanovena 
od 10:00 hod. do 20:00 hod. ka�dý den (pátky a soboty mo�nost pozd� jší zavíra� ky dle zájmu 
host� ).  K ob� du (doba vydávání od 11:00 hod. do 14:00 hod.) jsou denn�  p�ipravována dv�  
hotová jídla a polévka. Po 14. hodin�  jsou k jídlu k dispozici pouze minutky. Pokud jde o pivo, 
� epují se t� i druhy - Kozel 11° , Kozel � erný 10° a Radegast  sv� tlý 12°.  

 

25. 6.  Tour de Torpedo 

 

        V tradi� ním termínu, co� je poslední víkend v � ervnu, se ji� podvacáté uskute� nil 
recesistický cyklistický závod „Tour de Torpedo“ po�ádaný místním spolkem Nízkosrbských 
bron� . N� kdo tuto akci pojímá opravdu jako závod, ale pro v� tšinu ú� astník�  jde ve skute� nosti 
o projí�	 ku na kolech opat�ených brzdou zvanou „torpedo“. Všichni akté�i projí� 	 ky navíc 
mají i pat�i� né dobové oble� ení � i recesistický kostým. Letošní jubilejní ro� ník provázelo horké 
slune� né po� así, co� však ú� astníky neodradilo od konzumace r� zných „posilujících“ nápoj� . 
V prostoru startu p�ed hospodou „U Bo�ky“ se tentokrát sešlo 189 cyklist� , mnohem mén�  pak 
bylo divák� , kte�í lemovali tém��  celou p� tikilometrovou trasu vedoucí jak po asfaltu, tak i po 
polních � i lesních cestách. Po dojezdu do cíle bylo p�ipraveno r� znorodé ob� erstvení a všichni 
ú� astníci obdr�eli navíc reflexní pásku s logem jubilejního 20. ro� níku. Ke zdaru akce p�isp� la 
i broumovská kapela Ledvin Stones, která hrála do pozdních no� ních hodin.  



 

   

  

 

 



29. 6.  Slavnostní rozlou� ení se �áky 9. ro� níku ZŠ a s d� tmi kon� ícími M�  

        Ve st�edu 29. � ervna prob� hlo v ob�adní síni Ú�adu M� styse Machov slavnostní rozlou� ení 
s d� tmi kon� ícími mate�skou školu a slavnostní rozlou� ení s p�edáváním vysv� d� ení se �áky 
kon� ícími základní devítiletou školu v Machov� . Devátý ro� ník ZŠ letos ukon� ilo 7 �ák� , 
vysv� d� ení jim p�edával t�ídní u� itel pan Nawrat spole� n�  s �editelkou ZŠ paní Mgr. 
Martincovou. Za zastupitelstvo m� styse se slavnostního aktu zú� astnila paní Mgr. Dagmar 
Šolínová. 

  

 

 


